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SK.0002.15.2012 
 

Protokół nr XV/12 
z sesji Rady Gminy Stare Pole 
z dnia 30 października 2012 r. 

 
Proponowany porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wybór Sekretarza Obrad. 
4. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

− Przewodniczącego Rady Gminy, 
− Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, 
− Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 
− Przewodniczącej Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, 
− Radnych, 
− Wójta Gminy. 

5. Wystąpienia sołtysów. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz 

wprowadzenia zwolnień na rok 2013.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2013.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru 

podatku rolnego.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru formularza dotyczącego podmiotów  

i przedmiotów opodatkowania niezbędnego do wymiaru i poboru podatku od 
nieruchomości.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Stare Pole.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy. 
14. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Zespołu Szkół za rok szkolny 

2011/2012. 
15. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
16. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
17. Komunikaty. 
18. Zatwierdzenie protokołu nr XIV/12 z sesji Rady Gminy z dnia 25 września 2012 r. 
19. Zamknięcie sesji Rady Gminy.  
 
Ad.1. 

O godzinie 1500 Pan Jan Pawlina Przewodniczący Rady Gminy otworzył XV sesję 
Rady Gminy Stare Pole odbywającą się w sali narad Urzędu Gminy. Przywitał wszystkie 
zebrane osoby.  
Nikt z radnych nie wniósł uwag do porządku obrad. 
 
Ad.2. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, iż sesja jest 
prawomocna do podejmowania uchwał. 
 
Ustawowy skład rady    - 15 
Obecnych  - 11 
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Nieobecnych   - 4 
 
Nieobecni radni to: Pani Magdalena Roman, Pan Paweł Kurkowski, Pan Jarosław 
Szturmowski, Pan Andrzej Tomczyk. 
 
Ad.3. 

Na sekretarza obrad wybrano jednogłośnie Panią Jadwigę Staniszewską 
Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. Za jej kandydaturą głosowało 11 radnych, 4 osoby 
nieobecne. 
 
Ad.4. 
 Radni odstąpili jednogłośnie od sprawozdania z pracy międzysesyjnej 
Przewodniczącego Rady i Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Sprawozdanie Wójta zostało złożone na piśmie. Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań do 
przedstawionych w nim informacji. 
   
Ad.5. 

Wystąpieniach sołtysów nikt nie zabrał głosu. 
 
Ad.6.  

W wolnych wnioskach i zapytaniach nikt nie zabrał głosu. 
 
Ad.7. 
 W tym punkcie posiedzenia głos zabrała Pani Łucja Surdy pracownik Urzędu Gminy, 
która poinformowała, że propozycje stawek Wójta zostały omówione na posiedzeniach 
komisji. Propozycje Wójta zostały przyjęte przez komisje.  
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań.    
Uchwała nr XV/139/2012 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
oraz wprowadzenia zwolnień na rok 2013 została podjęta – 10 za, 1 wstrzymała, 4 nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ad.8. 

W tym punkcie posiedzenia głos zabrała Pani Łucja Surdy, która poinformowała, że 
propozycje stawek Wójta zostały przedstawione na posiedzeniach komisji. Propozycje Wójta 
zostały przyjęte przez komisje. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań.    
Uchwała nr XV/140/2012 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na rok 2013 została podjęta jednogłośnie –11 za, 4 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.9. 

W tym punkcie posiedzenia głos zabrał Wójt, który poinformował, że podstawą do 
obliczenia podatku rolnego jest cena 1 kwintala żyta, która ustalana jest za ostatnie 3 kwartały 
przez Główny Urząd Statystyczny. GUS ustalił cenę w wysokości 75,86 zł. Na posiedzeniu 
wspólnym komisji stałych obniżono cenę żyta podaną przez GUS do wysokości 75 zł za  
1 kwintal. Cena ta stanowi podstawę do obliczenia wysokości podatku rolnego. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XV/141/2012 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru 
podatku rolnego została podjęta – 10 za, 1 przeciw, 4 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad.10. 
W tym punkcie posiedzenia głos zabrała Pani Łucja Surdy, która poinformowała, że 

związku ze zmianą przepisów dotyczących terminu składania deklaracji na podatek od 
nieruchomości od osób prawnych z 15 stycznia do 31 stycznia zaistniała konieczność 
zmienienia tej informacji w deklaracjach. Przedmiotowa uchwała została omówiona na 
posiedzeniach komisji.  
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XV/142/2012 w sprawie określenia wzoru formularza dotyczącego podmiotów i 
przedmiotów opodatkowania niezbędnego do wymiaru i poboru podatku od nieruchomości 
została podjęta – 11 za, 4 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.11. 

W tym punkcie posiedzenia głos zabrała Pani Wanda Łapacz pracownik Urzędu 
Gminy, która poinformowała, że ustawa o pożytku publicznym i wolontariacie zobowiązuję 
Radę Gminy corocznie do określenia przedmiotowego programu. Projekt uchwały został 
został przedstawiony na komisjach rady. Uwag nie wniesiono. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XV/143/2012 w sprawie określenia rocznego programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego została podjęta jednogłośnie – 11za, 4 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 
Po przerwie kontynuowano porządek posiedzenia. 
 
Ad.12. 

W tym punkcie posiedzenia głos zabrała Pani Wanda Łapacz, która poinformowała, że 
w związku ze zmiana kryterium dochodowego i wysokości stypendium należy zmienić 
uchwałę z 2009 r. Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniach rady. Uwag nie 
zgłoszono. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XV/144/2012 w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Stare Pole została podjęta 
jednogłośnie – 11 za, 4 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.13. 
 Glos zabrała Pani Skarbnik, która poinformowała, że zmiany budżetu Gminy zostały 
szczegółowo omówione na posiedzeniach komisji. Ponadto informacja o zmianach została 
przedstawiona na piśmie. 
Zwiększenia dochodów: 
− odszkodowanie z PZU za zniszczoną fontannę – 3.620 zł, 
− wpływy za cmentarz – 1.500 zł, 
− mandaty – 1.500 zł, 
− odsetki bankowe – 6.000 zł, 
− opłaty za gospodarcze korzystanie ze środowiska 4.500 zł, 
− opłata produktowa – 500 zł, 
− dochody realizowane przez Urzędy Skarbowe – 10.000 (1.000 zł. – karta podatkowa, 

5.000 zł – podatek od czynności cywilnoprawnych, 4.000 zł – podatek dochodowy od 
osób prawnych).  
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Przeniesienia dochodów między paragrafami (z 2440 na 2460) – dotacja z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na usuwanie wyrobów 
zawierających azbest – kwota 20.206 zł. 
Dochody po zmianach wynoszą 15.421.502 zł.  
Zwiększenia wydatków: 
− za remont  fontanny – 3.620 zł, 
− dotacja dla GOKiS Stare Pole – 15.000 zł, 
− opracowanie dokumentacji technicznej na podłączenie osiedla Złotowo do kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Parwark – 18.450 zł, 
− zwiększenie dotacji dla Miasta  Malbork o kwotę  7.700 zł. z tytułu uczęszczania dzieci  

z terenu gminy Stare Pole do przedszkoli niepublicznych w Malborku (od 1 września  
2012 r. uczęszcza 8 dzieci), 

− upowszechnianie kultury fizycznej  - 3.000 zł.  
Zmniejszenia wydatków: 
− dotacja na komisję urbanistyczną – 5.000 zł, 
− rozliczenie zadania inwestycyjnego – Termomodernizacja pozostałej części budynku 

wielofunkcyjnego – 5.800 zł, 
− obsługa długu publicznego – 9.350 zł. 
Przeniesienia między paragrafami wydatków w planie finansowym Przedszkola. 
Wydatki po zmianach wynoszą 20.084.201 zł. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XV/145/2012 w sprawie zmiany budżetu gminy została podjęta jednogłośnie – 11 
za, 4 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.14. 
 W tym punkcie posiedzenia głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że 
przedmiotowa informacja została omówiona szczegółowo na komisjach stałych Rady Gminy. 
Do przedstawionych informacji zgłoszono zapytania. 
Radny Mieczysław Tamaka powiedział, że w informacji jest zapis mówiący, że bardzo 
szybko wzrasta liczba uczniów klas najmłodszych z wadami wymowy. Są to dzieci, które 
wychodzą z przedszkola. Dodał, że może Pani dyrektor przedszkola wypowie się na ten 
temat.   
Pani Ewa Grenda powiedziała, że w przedszkolu jest logopeda, który pracuje 9 godzin 
tygodniowo. Wiadomo, że u dzieci mowa się rozwija, więc problemów jest bardzo dużo. 
Najwięcej logopeda pracuje z pięcioletnimi i sześcioletnimi. Do przedszkola uczęszcza 134 
dzieci, z czego 78 jest objętych pracą logopedy. Dodała, że rodzice niechętnie jeżdżą  
z dziećmi do poradni albo szukają, gdzieś specjalisty poza placówką.  
Wójt powiedział, że powinna być praca rodziców z dziećmi. Uważa, że w przedszkolu praca 
jest dobrze prowadzona. Dodał, że jeżeli rada podejmie decyzje o znalezieniu środków 
finansowych na większą liczbę godzin zajęć logopedycznych, to gmina się tym zajmie. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.15. 

Przewodniczący Rady poinformował, że 14 radnych złożyło oświadczenia majątkowe 
za 2011 r. w terminie. W analizowanych oświadczeniach nie stwierdził nieprawidłowości. 
Pouczył radnych, aby dokładniej wypełniali oświadczenia majątkowe. 
 Wójt poinformował, że oświadczenia majątkowe za 2011 r. w terminie złożyło:  
5 kierowników jednostek, 1 osoba wydająca decyzje administracyjne w imieniu Wójta, 
Skarbnik Gminy, Sekretarz Gminy, Zastępca Wójta. W analizowanych oświadczeniach nie 
stwierdził nieprawidłowości. 
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Ad.16. 
 W związku z tym, że nie zgłoszono żadnych zapytań ani wniosków, nie udzielono 
odpowiedzi.   
 
Ad.17. 

W komunikatach pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że 
na sesji rady miasta Malborka wyszło, że gmina Stare Pole nie chce podpisać umowy  
o współpracy z izbą wytrzeźwień w Elblągu. Poprosił Wójta o wypowiedzenie się w tej 
sprawie.  
Wójt poinformował, że została podjęta uchwała o pomocy finansowej w tej sprawie. 
Porozumienie nie zostało podpisane, bo miasto Malbork analizowało możliwości. W zeszłym 
tygodniu do urzędu przyszła informacja, aby zgłosić, ile osób będzie przyjętych do tej 
instytucji z gminy Stare Pole. W budżecie na przyszły rok również zostają zabezpieczone 
środki na ten cel. 

Pani Barbara Żołędziewska kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
poinformowała, że GOPS posiada fundusze na zasiłki okresowe. Poinformowała, że zostały 
jeszcze pieniądze na dożywianie. Komu mogą, to pomagają. 
Przewodniczący Rady powiedział, aby radni rozpropagowali informację w środowisku 
lokalnym, że są środki na pomoc. Aby osoby, które się kwalifikują, mogły z pomocy 
skorzystać. 

Pani Elżbieta Grzybowska pracownik Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu zaprosiła 
na koncert z okazji święta Niepodległości, który odbędzie się w dniu 10.11 br. 
Poinformowała, że w dniu 22.11 br. odbędzie się Dzień Seniora. Będą zorganizowane 
dowozy osób na tę imprezę. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, aby przypomnieć mieszkańcom  
o wywieszeniu flag z okazji Święta Niepodległości. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o zapalenie zniczy na opuszczonych 
grobach. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.18. 

Protokół nr XIV/12 z sesji Rady Gminy z dnia 25 września 2012 r. został 
zatwierdzony – 11 za, 4 osoby nieobecne. 
 
Ad.19. 

Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XV sesję 
Rady Gminy o godz.1600. 
 
Protokół sporządziła: 
Katarzyna Golińska 
 
 
Sekretarz obrad      Przewodniczący Rady 
Jadwiga Staniszewska            Jan Pawlina 


